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WO-RA.0002.9.2018 

 

Protokół nr XLIV/18 

sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej 18 października 2018 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 

Ad 1) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama o godzinie 16:00 otworzył czterdziestą czwartą sesję Rady 

Powiatu Gostyńskiego.  

Przewodniczący poinformował, że w Radzie zasiada 19 radnych. Podczas stwierdzania quorum na 

sali obecnych było 10 radnych. Przewodniczący poinformował, że nieobecność radnych wynika 

z odbywającego się posiedzenia Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego. Nieobecni 

byli radni: Krzysztof Deutsch, Robert Marcinkowski, Zbigniew Kulak, Ireneusz Lesiński, Aleksander 

Dolczewski, Józef Czarnecki, Zdzisław Kowalczyk, Zenon Norman oraz Damian Walczak. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane 

quorum.  

Przewodniczący powitał osoby przybyłe na sesję. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad 2) 

Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że dzisiejsza sesja ma w pewnym sensie uroczysty charakter, 

ponieważ jest to prawdopodobnie ostatnia sesja Rady Powiatu Gostyńskiego tej kadencji. Dodał, że 

celowo mówi „prawdopodobnie”, gdyż kadencja trwa do 16 listopada i nigdy nie można przewidzieć, 

co się zdarzy. Jeśli nie będzie sytuacji nadzwyczajnych, to prawdopodobnie Rada Powiatu 

Gostyńskiego na dzisiejszej sesji zakończy swoją działalność. Po zamknięciu sesji zaprasza radnych 

i gości na poczęstunek.   

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama przedstawił porządek obrad.  

Przewodniczący zaproponował dodanie do porządku obrad w punkcie 3 podpunktu b) o treści: 

„Przyjęcie protokołu Nr XLIII/18 uroczystej sesji Rady Powiatu z 11 października  2018 r.” Wyjaśnił, 

że zapis o tym punkcie nie mógł znaleźć się w porządku obrad, ponieważ był on wysyłany wcześniej, 

zanim odbyła się ta sesja.  

Poza tym również wpłynął wniosek Zarządu Powiatu o treści: „W imieniu Zarządu Powiatu 

Gostyńskiego wnoszę o wycofanie z porządku obrad XLIV sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

gostyńskiego. Zgodnie z zapisami ustawy Prawo farmaceutyczne rozkład godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na danym terenie powinien  być zaopiniowany przez wójtów, burmistrzów gmin z 

terenu powiatu oraz samorząd aptekarski. W związku z powyższym, iż wymóg zawarty w artykule 

wyżej wymienionej ustawy nie został spełniony, gdyż do dnia dzisiejszego nie wpłynęła opinia 

Wielkopolskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej, uznaje się za zasadne wycofanie powyższej uchwały. 

Jednocześnie informuję, że z chwilą otrzymania przedmiotowej opinii projekt uchwały zostanie 

ponownie przedstawiony wysokiej radzie”. 

 

Na posiedzenie przybył radny Zbigniew Kulak. 

Na sali obecnych jest 12 radnych. 
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Wniosek dotyczący wprowadzenia do porządku obrad punktu dotyczącego przyjęcia 

protokołu uroczystej sesji Rady Powiatu został przyjęty w wyniku głosowania: 12 głosów „za”. 

 

Wniosek dotyczący wykreślenia z  porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały 

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

gostyńskiego został przyjęty w wyniku głosowania: 12 głosów „za”. 

 

Na posiedzenie przybył Starosta Robert Marcinkowski. 

Na sali obecnych jest 13 radnych. 

Porządek obrad XLIV sesji Rady Powiatu: 

1. Otwarcie i ustalenie quorum. 

2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu: 

a) Nr XLII/18 sesji Rady Powiatu z 13 września 2018 r. 

b) Nr XLIII/18 uroczystej sesji Rady Powiatu z 11 października  2018 r. 

4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 

5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 

7. Zapytania radnych. 

8. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady w roku 2018, 

b) uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019”, 

c) przyjęcia Programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży, 

d) zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na terenie powiatu gostyńskiego, 

e) uchwalenia Statutu Powiatu Gostyńskiego, 

f) wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Krobia nieruchomości 

położonej w Krobi, 

g) zmiany budżetu powiatu na 2018 r., 

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2018-2028. 

9. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska i działalności 

kontrolnej na obszarze województwa z uwzględnieniem powiatu gostyńskiego w 2017 r. 

10. Odpowiedzi na zapytania. 

11. Wnioski i oświadczenia radnych. 

12. Wolne głosy. 

13. Zakończenie.  

 

Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że właśnie dotarła do niego informacja, że obradująca 

Komisja Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego prosi o przerwę w obradach Rady. 

Przewodniczący zwrócił się do Starosty z zapytaniem, czy coś więcej wie na ten temat.  

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że jego zdaniem obrady Komisji dobiegają końca 

i podejrzewa, że za chwilę zakończy swoją pracę. 

Przewodniczący Alfred Siama powiedział, że Rada będzie zatem pracować w normalnym trybie, 

a pozostali radni dotrą w trakcie obrad.  

 

Ad 3) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że protokoły zostały przesłane radnym drogą 

elektroniczną oraz były wyłożone do wglądu w Biurze Rady. 
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Protokół Nr XLII/18 sesji Rady Powiatu z 13 września 2018 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania: 13 głosów „za”. 

 

Protokół Nr XLIV/18 sesji Rady Powiatu z 11 października 2018 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania: 12 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Ad 4) 

Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że informacje z posiedzeń Zarządu z 13, 18, 27 

września oraz 4 października zostały przekazane radnym drogą elektroniczną.  

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił informację w formie prezentacji multimedialnej, która 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

 

Na posiedzenie Rady Powiatu przybyli radni: Zenon Norman, Ireneusz Lesiński,  

Zdzisław Kowalczyk, Damian Walczak, Aleksander Dolczewski. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 

Starosta rozpoczynając prezentację poinformował o inwestycjach drogowych: 

- zakończono budowę ścieżki pieszo-rowerowej przy drodze Niepart-Gostkowo na odcinku ok. 

560 m, 

- zakończono budowę fragmentów chodników w miejscowościach Jawory i Koszkowo, 

- zakończono budowę kanalizacji deszczowej w miejscowości Czeluścinek, 

- w trakcie realizacji jest inwestycja w Goli, wykonana została już kanalizacja sanitarna, założone są 

też krawężniki, 

- zakończone zostało zadanie dotyczące poprawy bezpieczeństwa uczestników ruchu drogowego 

poprzez budowę ciągu pieszo-rowerowego przy drodze powiatowej w miejscowości Borek, 

ul. Jeżewska. Jest to wniosek z budżetu obywatelskiego.  

Ponadto poinformował, że: 

- w Starostwie odbyło się uroczyste podpisanie umów o udzielenie dotacji na rozpoczęcie 

działalności gospodarczej dla 12 osób, 

- podpisana została umowa na rozbudowę szpitala, 

- opiniotwórczy magazyn „Wspólnota” opublikował inwestycyjny ranking samorządów. W całej 

Polsce klasyfikowanych jest 314 samorządów powiatowych. Trzy lata temu zajmowaliśmy 177. 

pozycję, w ubiegłym roku była to pozycja 81., a dzisiaj powiat jest na 60. miejscu.  

- Cech Rzemiosł Różnych w Gostyniu obchodził jubileusz 65-lecia, 

- „Niech żyje Polska” – to motto, pod którym odbyło się wydarzenie spinające klamrą rok ważnych 

rocznic w powiecie gostyńskim, 

- Dzień Edukacji Narodowej to okazja, by podziękować i uhonorować nauczycieli, którzy 

w szczególny sposób przyczyniają się do rozwoju i wychowania młodzieży. Sześciu dyrektorów oraz 

ośmiu nauczycieli szkół i placówek otrzymało nagrody Zarządu,  

- nagrodzono uczniów spełniających kryteria nagród Zarządu, 

- ponad 4,6 mln zł kosztowała rozbudowa Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu, 

- w ramach działań na rzecz ochrony środowiska oraz uczczenia 100. rocznicy odzyskania przez 

Polskę niepodległości posadzonych zostało 200 lip przy drodze polnej w okolicy miejscowości 

Drzęczewo II.  

Starosta podziękował radnym za pracę w tej kadencji. Pamiętają, że na tej sali były rzeczy dobre 

i niedobre. Chciałby, aby w sercach i umysłach zachowali to, co było dobre. Podziękował za dialog, 

za konstruktywną dyskusję, pomysły, wsparcie. Wie, że część z obecnych radnych nie bierze udziału 

w wyborach samorządowych do Rady Powiatu, dlatego podziękował im za dotychczasową 

współpracę, życząc wielu sukcesów w kolejnych przestrzeniach aktywności zawodowej i społecznej. 
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Wszystkim radnym, którzy chcieliby jeszcze pracować w Radzie Powiatu, również dziękuje za 

dotychczasową działalność i bez względu na opcję polityczną życzy powodzenia.  

 

Ad 5) 

Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 

Radny Grzegorz Grzegorzewski zapytał o rozbudowę szpitala. Patrząc na mapkę, widzi, że 

jest to budowana w granicy. Zapytał, czy mają zezwolenie od wspólnoty i właściciela gruntu.  

Starosta Robert Marcinkowski poinformował, że rozbudowa będzie realizowana 3 metry od 

granicy. Nie uczestniczył w tym spotkaniu, ale wcześniej byli tam pracownicy Starostwa, w tym 

pan Janusz Sikora i takie uzgodnienia ze wspólnotą są poczynione. Od strony wspólnoty nie 

będzie okien.  

 

Ad 6) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelacji nie 

złożono. 

 

Ad 7) 

„Zapytania radnych” 

Radny Ireneusz Lesiński zwrócił się z zapytaniem do Zarządu i Starosty. Jeżeli są na terenie jego 

okręgu oddawane inwestycje, a było ich ostatnio trochę (ścieżka Niepart – Gogolewo, ścieżka 

rowerowa Pudliszki – Karzec), to dlaczego jako radny powiatowy nie otrzymuje informacji, że takie 

wydarzenie na terenie gminy Krobia czy gminy Poniec jest. Dodał, że nie chodzi mu o to, aby było to 

zaproszenie dla jego osoby, ale chciałby mieć taką informację. To, czy będzie uczestniczył, zależeć 

będzie od terminów i czy nie będzie kolidować z jego pracą. Dostał, że otrzymał zaproszenie na 

oddanie ścieżki rowerowej Krobia – Pudliszki, ale wówczas nie mógł wziąć w tym udziału, ze względu 

na urlop. 

Drugie pytanie wiąże się z publikacją folderu. Poprosił, aby odpowiedź na pytania otrzymał dzisiaj, 

a nie na piśmie. Zapytał, ile zostało wydanych biuletynów, ile kosztowały i jak wygląda ich dystrybucja. 

Powiedział, że nie ingeruje w to, co jest w środku, bo każdy może to przeczytać i wyciągnąć swoje 

wnioski. Zadaje to pytanie, bo na ostatniej stronie jest zdjęcie wszystkich radnych. Ten dokument 

otrzymał na wczorajszym posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych od kolegi Mikołaja Rogali. 

W Gostyniu coś takiego jest, bo prawdopodobnie po domach zostało poroznoszone. Z tego co wie, to 

również radni zajmowali się dystrybucją i żeby nie być gołosłownym, to słyszał, że pan Siama 

w Pogorzeli to rozprowadzał, pani Kaźmierczak na spotkaniach w swojej gminie również tym 

dysponowała. Zapytał, dlaczego nie dostali tego wszyscy radni.  

Radny Zbigniew Kulak powiedział, że do pytania radnego Lesińskiego chciałby o uściślenie, ile 

kosztowało i jaki był nakład tego wydawnictwa. Zasadnicze pytanie, które chce postawić to takie, jakie 

stawiał na pierwszej sesji ich kadencji. Jest to pytanie do Zarządu, Starosty i Pani Skarbnik o faktyczny 

stan zadłużenia powiatu na dzień dzisiejszy, uwzględniając 1,5 mln zł pożyczki przekazanej SPZOZ 

w Gostyniu w lipcu bieżącego roku. Ta formalna pożyczka, w jego przekonaniu nie do odzyskania, być 

może miała na celu zapewnienie bieżącego funkcjonowania naszego szpitala, aby nie doszło do jego 

niewypłacalności przed wyborami, Chciałby, aby ich następcy, czytając relację z dzisiejszej sesji, 

dysponowali w tym zakresie od razu, od pierwszego dnia, rzetelną wiedzą.  

 

Ad 8 a) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady w roku 2018 

przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama. Przypomniał, że Komisje stałe podlegają radzie 

powiatu i są zobowiązane raz w roku złożyć sprawozdania. Jeśli chodzi o ostatni rok kadencji, to 

sprawozdania z działalności Komisji powinny być przyjęte w formie uchwały na ostatniej sesji, co 

dzisiaj czynią. Przypomniał, że w obrębie Rady Powiatu działa pięć komisji stałych. Wszystkie 

komisje przygotowały sprawozdania, radni mogli się z nimi zapoznać, zostały one przekazane drogą 
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elektroniczną. Przewodniczący podziękował komisjom nie tylko za pracę w roku 2018, ale podczas 

całej kadencji. Praca w komisji przebiega w nieco innym trybie aniżeli obrady sesyjne, są to 

spotkania bardziej kameralne, ale nierzadko bardzo pracowite, ponieważ wiele dokumentów, czy 

wiele zapisów precyzowanych jest właśnie podczas ich posiedzeń.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XLIV/301/18 w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady 

w roku 2018 została podjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  

 

Ad 8 b) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019” przedstawił 

Kierownik Biura Promocji i Rozwoju Powiatu Łukasz Burkiewicz. Poinformował, że załącznikiem do 

uchwały jest Program, którzy radni również otrzymali. Konsultacje społeczne do programu odbyły 

się w dniach od 14 do 21 września. Projekt został złożony Zarządowi, który go przyjął. Program 

zawiera 10 zadań priorytetowych, które będą realizowane przy współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i są to m.in. takie zadania i takie obszary działalności, jak kultura, sport, rekreacja, 

oświata i wychowanie, bezpieczeństwo, rozwój przedsiębiorczości.  

Kierownik zaproponował poprawkę do Programu. W § 6 pkt 3 jest zapis „Powiatowa Rada Pożytku 

Publicznego jako bezpośredni reprezentant organizacji w powiecie, wykonująca zadania określone 

w art. 41 i ust. 1 ustawy”. Zwrócił się o wykreślenie tego zapisu, ponieważ obecnie Rada Pożytku 

Publicznego nie funkcjonuje. Wynika to z tego, że minęła kadencja poprzedniej Rady. Do Rady 

nowej kadencji zostały zgłoszone tylko dwie kandydatury, natomiast powinna ona liczyć co najmniej 

4 osoby.  

 

Salę posiedzeń opuścili Starosta Robert Marcinkowski oraz radny Zenon Norman. 

Na sali pozostało 16 radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Poprawka polegająca na wykreślenie w § 6 Programu pkt 3 została przyjęta w wyniku 

głosowania: 16 głosów „za”. 

 

Na salę obrad powrócili Starosta Robert Marcinkowski oraz radny Zenon Norman. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 

 

Uchwała Nr XLIV/302/18 w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019” 

została podjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  
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Ad 8 c) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania edukacji uzdolnionej młodzieży 

przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. Poinformował, że 

od 2008 roku funkcjonuje uchwała Rady Powiatu w sprawie przyznawania stypendiów dla uczniów 

i absolwentów za osiągnięcia edukacyjne. W ciągu tych 10 lat orzecznictwo sądowe jak również 

rozstrzygnięcia Wojewody wskazują wyraźnie, że Rada nie może przydzielać stypendiów, tylko ma 

określać warunki, które będą tworzyły możliwość zarządowi do przyznawania takich nagród czy 

stypendiów za szczególne osiągnięcia edukacyjne. Druga sprawa jest taka, że prawo oświatowe 

dopuszcza możliwość tworzenia lokalnych programów wspierania albo uzdolnionej młodzieży, albo 

młodzieży, która ma specyficzne potrzeby edukacyjne. Z doświadczenia wie, że w przypadku dzieci 

mających specyficzne potrzeby edukacyjne to system szkolny w sposób wyczerpujący odpowiada 

na te potrzeby chociażby w zakresie pomocy psychologiczno-pedagogicznej. W związku z tym 

uważa, że należy się skupić na uzdolnionej młodzieży, dla której ciągle jest miało czasu w systemie 

edukacyjnym, jak również należy wesprzeć ich w sposób materialny. Ta uchwała jest pewnego 

rodzaju preludium do następnej uchwały, bowiem przepisy prawa oświatowego mówią w ten sposób, 

że aby określić szczegółowe warunki przyznawania nagród i stypendiów uczniom uzdolnionym, 

najpierw musi być przyjęty przez radę powiatu program ogólny. W treści tej uchwały są zarysowane 

cele ogólne, adresaci, formy, jak również spodziewane efekty. Przyjęcie tej uchwały jest pierwszym 

krokiem do tego, aby na następnych sesjach przyjąć już szczegółową uchwałę dotyczącą określania 

szczegółowych warunków przyznawania nagród i stypendiów. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 5 głosów „za” podczas nieobecności 1 radnego.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XLIV/303/18 w sprawie przyjęcia Programu wspierania edukacji uzdolnionej 

młodzieży została podjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  

 

Ad 8 d) 

Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na terenie powiatu 

gostyńskiego, przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 

Poinformował, że wprowadzenie zapisów dotyczących pomocy de minimis spowodowało, że 

dowiedział się dopiero po informacji Regionalnej Izby Obrachunkowej i bierze tę odpowiedzialność 

na siebie, iż należało zapytać Prezesa Urzędu Ochrony Konsumentów, jak również Ministra 

właściwego ds. rolnictwa i rybołówstwa o opinię w tej sprawie. Ponieważ tej opinii nie zasięgnięto, 

Regionalna Izba Obrachunkowa uchyliła uchwałę. Następnie zostały poczynione odpowiednie kroki, 

opinie spłynęły. Uwagi Ministra właściwego ds. rolnictwa i rybołówstwa, jak również Prezesa Urzędu 

Ochrony Konsumentów zostały umieszczone. Uwagi dotyczyły rzeczy drobiazgowych. To, co było 

wpisane w wymaganych zaświadczeniach we wniosku, należało wpisać w treści uchwały, co zostało 

poczynione.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XLIV/305/18 w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

położonym na terenie powiatu gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania: 18 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  

 

Ad 8 e) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Gostyńskiego. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że Rada w maju powołała Komisję Statutową, 

która miała za zadanie opracować albo nowy statut, albo wprowadzić zmiany do istniejącego.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Zdzisław Kowalczyk poinformował, że Komisja 

w sześcioosobowym składzie opracowała nowy statut. W związku z koniecznością dostosowania 

zapisów Statutu Powiatu Gostyńskiego do obowiązujących przepisów prawa Rada Powiatu 

Gostyńskiego Uchwałą Nr XL/23/18 z 24 maja 2018 roku powołała doraźną Komisję Statutową. 

Przedmiotowa komisja dokonała analizy aktualnego statutu, opracowała propozycje zmian 

i przygotowała projekt nowego Statutu Powiatu Gostyńskiego, stanowiący załącznik do niniejszej 

uchwały. Nowelizacja ustawy o samorządzie powiatowym nałożyła m.in. obowiązek powołania 

komisji skarg, wniosków i petycji, której zasady i tryb działania określa statut. Konieczne było również 

dostosowanie zapisów statutu do zmienionych przez ustawę zasad głosowania na sesjach rady 

powiatu. Ponadto ustawa szczegółowo uregulowała kwestię interpelacji i zapytań radnych, zatem 

wykreślone zostały ze statutu zapisy dotyczące tej materii.  Ponieważ statut powinien być zgody 

z ustawą ustrojową oraz nie powinien powtarzać kwestii już uregulowanych w ustawie, zachodziła 

konieczność dokonania zmian również w tym kierunku. Ze statutu zostały zatem usunięte zapisy, 

które stanowiły powtórzenie treści przepisów ustaw. Przewodniczący podziękował członkom 

Komisji, która spotykała się cztery razy i szczegółowo omawiała wszystkie kwestie.  

Radca prawny Magdalena Zawieja potwierdziła, że prace przebiegały bardzo sprawnie. Projekty, 

które były opracowywane na poszczególnych posiedzeniach, cały czas były uzupełniane o poprawki, 

które poszczególni członkowie komisji nanosili. Są dwa sposoby zmiany statutu. Pierwszy to zmiana 

istniejącego poprzez wprowadzenie poprawek, a drugi to uchwalenie nowego. W międzyczasie 

ustawa o samorządzie powiatowym zmieniała się wielokrotnie, a ostatnia zmiana miała miejsce 

w styczniu 2018 r., kiedy to weszła w życie bardzo obszerna nowela wprowadzająca np. obowiązek 

nagrywania sesji i transmitowania jej na  żywo, jak również głosowania przy pomocy środków 

komunikacji elektronicznej. Komisja stwierdziła, że najlepszym rozwiązaniem będzie opracowanie 

projektu nowego statutu. Posiłkowano się tutaj też projektem, który opracował WOKiSS. W naszym 

statucie zmieniło się wiele, przede wszystkim to, że do tej pory był on dość skomplikowany pod 

względem redakcyjnym, zawierał tytuły, działy, rozdziały. W tej chwili mamy tylko 15 rozdziałów, 

które w dużej mierze skupiają się na działalności rady. Jej zdaniem propozycja jest czytelna i nie 

będzie budziła wątpliwości co do interpretacji poszczególnych zapisów. Ponieważ Komisja 

pracowała bardzo owocnie, czuwała nad tym, aby wszystko się zgadzało z obowiązującym prawem. 

Panie z Biura Rady śledziły na bieżąco rozstrzygnięcia Wojewody Wielkopolskiego dotyczące innych 

statutów samorządów. 10 października 2018 r. w rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewoda 

Wielkopolski zarzucił w statucie jednej z gmin z sąsiedniego powiatu, że pewne zapisy wg jego 

oceny powodują, że muszą one zostać uznane za nieważne. Ponieważ w naszym projekcie takie 

zapisy występowały, Komisja chce zaproponować poprawki: 

1) w § 12 ust. 3 słowo „starszy” zastępujemy słowem „najstarszy” – zmiana ujednolica zapis 

z brzmieniem zapisu w ustawie o samorządzie powiatowym, chociaż sens pozostaje ten sam, 

2) w § 12 ust. 4 słowo „starszego” zastępujemy słowem „najstarszego” – zmiana ujednolica zapis 

z brzmieniem zapisu w ustawie o samorządzie powiatowym, chociaż sens pozostaje ten sam,   
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3) w § 21 ust. 1 zwrot „po ogłoszeniu zbiorczych wyników wyborów do rad na obszarze kraju” 

zastępujemy zwrotem „po upływie kadencji rady” – konieczność zmiany wynika ze zmian do 

ustawy o samorządzie powiatowym (zmiany weszły w życie z dniem 26 lipca 2018 r.), 

4) w § 21 ust. 2 na końcu zdania zamiast kropki stawiamy przecinek i dodajemy treść „na dzień 

przypadający w ciągu 7 dni po ogłoszeniu wyników wyborów do rady powiatu” – konieczność 

zmiany wynika ze zmian do ustawy o samorządzie powiatowym (zmiany weszły w życie z dniem 

26 lipca 2018 r.), 

5) w § 72 należy wykreślić oznaczenie ustępu 1, 

6) w § 90 pkt 1 na końcu zdania zwrot „oraz związanych z wykonywaniem mandatu radnego” skreśla 

się – konieczność zmiany wynika z faktu, że w opinii organów nadzoru zasady sprawowania 

mandatu radnego zostały uregulowane w ustawie o samorządzie powiatowym i nie powinny być 

przedmiotem rozważań jakichkolwiek organów rady, sposób i częstotliwość wykonywania 

mandatu radnego pozostawione jest jego uznaniu; zmiana ma również związek z kolejną zmianą 

w § 118 projektu Statutu, 

7) w § 118 ust. 2 i ust. 3 skreśla się; ust. 4 otrzymuje oznaczenie ust. 2 – konieczność zmian wynika 

z faktu postrzegania przez organy nadzoru braku umocowania w zapisach ustawy o samorządzie 

powiatowym do stosowania takich środków dyscyplinujących vide rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Wielkopolskiego. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Poprawki zgłoszone przez radcę prawnego Magdalenę Zawieję zostały przyjęte w wyniku 

głosowania: 18 głosów „za”. 

 

Uchwała Nr XLIV/306/18 w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Gostyńskiego została podjęta 

w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  

 

Ad 8 f) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Krobia 

nieruchomości położonej w Krobi.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama przedstawił wniosek Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju 

Gospodarczego o treści: „Komisja Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego zwraca się 

z wnioskiem o wykreślenie z porządku obrad XLIV sesji Rady Powiatu Gostyńskiego projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Krobia 

nieruchomości położonej w Krobi. Komisja proponuje, aby przedmiotowym projektem uchwały zajęła 

się Rada Powiatu VI kadencji”. Przewodniczący zwrócił się z pytaniem do Starosty, czy wypowie się 

w tej sprawie.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

powiedział, że Komisja spotkała się jeszcze raz przed sesją, odbyły się w tej sprawie rozmowy 

i wyjaśnienia. Komisja postanowiła wycofać swój wniosek w wyniku głosowania: 4 głosy „za” przy 

1 głosie „przeciw”. 

 

Projekt uchwały przedstawił Starosta Robert Marcinkowski. Poinformował, że przedmiotem tej 

uchwały jest nieruchomość zabudowana budynkiem hali sportowej przy szkole. Z wnioskiem 

o nieodpłatne przekazanie gminie Krobia zwrócił się Burmistrz Gminy, deklarując jednocześnie, że 

gmina jest gotowa wykonać niezbędne prace renowacyjne, m.in. wygłuszenie sali tak, aby podnieść 

standard zajęć wychowania fizycznego dla naszych uczniów oraz imprez okolicznościowych 

odbywających się w obiekcie. Będzie to łatwiejsze, jeśli gmina stanie się właścicielem 

nieruchomości. Powiat ma pewność, że dalej będzie mógł korzystać z tego obiektu nieodpłatnie.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja  zaopiniowała projekt uchwały negatywnie: 1 głos „za” przy 3 głosach 

„przeciw”, co nie oznacza, że po wyjaśnieniach członkowie Komisji będą głosować tak samo.  

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że opinia Komisji inspiruje do dyskusji. 

Radny Damian Walczak powiedział, że poprzednia Komisja, która odbyła się we wtorek, 

w pierwszej kolejności zadecydowała o zaopiniowaniu negatywnym tej uchwały. Tą osobą, która 

przekonywała, był on sam. Widocznie był nie do końca przekonujący, natomiast rzeczywiście 

pewnym problemem było to, że na posiedzeniu Komisji nie było wnioskodawcy, czyli Burmistrza 

Krobi, nie było też przedstawicieli dyrekcji szkoły. Dzisiaj ten błąd został skorygowany, był 

przedstawiciel wnioskodawcy, byli też dyrektorzy szkoły, którzy w większości członkom komisji 

wnikliwie wyjaśnili tę kwestię. Co najważniejsze, nie będzie to z żadną niekorzyścią dla uczniów 

uczęszczających do szkoły, a wręcz przeciwnie. Z jednej strony powiat nie będzie musiał 

wydatkować środków ok. 0,5 mln zł na prace modernizacyjne, a z drugiej strony szkoła będzie mogła 

z tego obiektu korzystać.  

Radny Mikołaj Rogala zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu jest zapis „zapewniając jednocześnie 

pełną możliwość nieodpłatnego korzystania z sali”. Zapytał, czy jest to gdzieś na piśmie zapewnione.  

Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że to będzie przedmiotem umowy. Dzisiaj Rada 

wyraża tylko wolę, natomiast to musi być zapisane w umowie. Złożył deklarację, że takie dokumenty 

będą przygotowane. Niezależnie od tego, czy to będzie Zarząd tej kadencji, czy przyszłej, uważa, 

że w interesie powiatu jest to, żeby takie rzeczy w tej umowie jednoznacznie zapewnić, co zresztą 

dzisiaj funkcjonuje w przypadku samych pomieszczeń. Przypomniał, że budynek szkoły w całości, 

poza działką, na której jest hala sportowa, już należy do Krobi.  

Radny Mikołaj Rogala zapytał, jak to wygląda w przypadku wypożyczania sali dla organizacji 

pozarządowych, imprez dla miasta, kto ma pierwszeństwo.  

Starosta Robert Marcinkowski zapewnił, że w tej sytuacji pierwszeństwo będzie miała 

zdecydowanie szkoła. Omawiając koszty związane z udostępnianiem tej Sali, powiedział, że na 

takich obiektach raczej się nie zarabia, biorąc pod uwagę koszty osobowe i koszty energii oraz 

utrzymania obiektu.  

Radny Mikołaj Rogala powiedział, że gdy będzie podpisana ta uchwała, również gmina Krobia, 

jeżeli podpisze, to z automatu oddajemy halę, czyli za kadencji tego Burmistrza. 

Radny Damian Walczak odpowiedział, że sytuacja formalna jest taka, że najpierw rada powiatu 

podejmuje uchwałę przedmiotową, kolejnym krokiem jest przyjęcie tej darowizny przez radę gminy, 

a następnie są kwestie formalne związane z aktem notarialnym i ewentualnie umową korzystania 

z hali. Warunkiem progowym powiatu jest to, żeby z tej sali można było korzystać w pełni i ona była 

w pierwszej kolejności zawsze nieodpłatnie udostępniona szkole prowadzonej przez Powiat 

Gostyński.  

Starosta Robert Marcinkowski dodał, że dzisiaj Burmistrz Krobi złożył deklarację, że w przypadku 

pozytywnego zakończenia tej sprawy, jako urzędujący jeszcze Burmistrz, zabezpieczy w projekcie 

budżetu środki, które będą potrzebne na wygłuszenie tej hali w roku przyszłym.  

Radny Zenon Norman powiedział, że będzie głosował „przeciw” i prosi o odnotowanie tego 

w protokole.  

 

Uchwała Nr XLIV/307/18 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz 

Gminy Krobia nieruchomości położonej w Krobi została podjęta w wyniku głosowania: 

15 głosów „za”, 1 głos „przeciw” radnego Zenona Normana przy 2 głosach „wstrzymujących 

się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  
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Ad 8 g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2018 r. wraz z autopoprawką przedstawiła 

Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. Poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz 

z materiałami na sesję. Zarząd na posiedzeniu w dniu 18 października 2018 roku przyjął 

autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu 

na 2018 rok. Zmiany w planie dochodów dotyczą: 

1. zwiększenia planu dochodów o kwotę 2 294,00 zł z tytułu zwiększenia dotacji od Wojewody 

Wlkp. na składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za uczniów przebywających 

w placówkach opiekuńczo-wychowawczych, 

2. zwiększenia planu dochodów o kwotę 4 200,00 zł z tytułu zwiększenia dotacji od Wojewody 

Wlkp. na realizację zadań wynikających z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, 

3. zwiększenia planu dochodów o kwotę 51 720,00 zł z tytułu zwiększenia dotacji od Wojewody 

Wlkp. na realizację dodatku wychowawczego,  

4. zwiększenia planu dochodów o kwotę 5 650,00 zł z tytułu zwiększenia dotacji na zryczałtowane 

diety dla członków komisji wyborczej powołanej do przeprowadzenia wyborów samorządowych, 

5. zwiększenia planu dochodów o kwotę 221 928,00 zł z tytułu zwiększenia dotacji od Wojewody 

Wlkp. działalność KPPSP w Gostyniu,  

6. zwiększenia planu dochodów o kwotę 3 166,66 zł z tytułu zwiększenia dotacji od Wojewody 

Wlkp. na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne i ćwiczeniowe, 

7. zwiększenia planu dochodów o kwotę 54 550,00 zł w DD w Bodzewie z tytułu wpływu środków 

od sponsorów,  

8. zwiększenia planu dochodów o kwotę 31 328,00 zł z tytułu większego wpływu środków na 

utrzymanie dzieci w rodzinach zastępczych,  

9. zmniejszenia planu dochodów o kwotę 102 727,00 zł z tytułu zmniejszenia dotacji od Wojewody 

Wlkp. na składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za bezrobotnych,  

10. zmniejszenia planu dochodów o kwotę 50 000,00 zł z tytułu zmniejszenia pomocy finansowej 

z Gminy Pępowo na realizację zadania „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 4914P m. 

Skoraszewice”.  

Ogółem plan dochodów zwiększa się o kwotę 222 109,66 zł. Zmiany w planie wydatków dotyczą: 

1. zwiększenia planu wydatków o kwotę  2 294,00 zł w DD w Bodzewie na składki na 

ubezpieczenie zdrowotne opłacane za uczniów przebywających w placówce,  

2. zwiększenia planu wydatków o kwotę 4 200,00 zł w PCPR w Gostyniu na realizację zadań 

wynikających z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, 

3. zwiększenia planu wydatków o kwotę 51 720,00 zł w PCPR w Gostyniu na wypłatę dodatku 

wychowawczego,  

4. zwiększenia planu wydatków o kwotę 5 650,00 zł na wypłatę diet dla członków komisji wyborczej 

powołanej do przeprowadzenia wyborów samorządowych,  

5. zwiększenia planu wydatków o kwotę 221 928,00 zł w KPPSP w Gostyniu na remont elewacji 

zewnętrznej budynku, remont pomieszczenia magazynowego oraz bieżące zakupy,  

6. zmniejszenia planu wydatków o kwotę 102 727,00 zł w PUP w Gostyniu ze składek na 

ubezpieczenie zdrowotne opłacanych za bezrobotnych,  

7. zmniejszenia planu wydatków o kwotę 50 000,00 zł z realizacji zadania „Budowa chodnika przy 

drodze powiatowej nr 4914P m. Skoraszewice”, 

8. zwiększenia planu wydatków o kwotę 36 120,00 zł na wypłatę nagród z okazji Dnia Edukacji 

Narodowej,  

9. zwiększenia planu wydatków o kwotę 47 100,00 zł w Starostwie Powiatowym w Gostyniu na 

bieżące wydatki,  

10. zwiększenia planu wydatków o kwotę 50 550,00 zł w DD w Bodzewie na bieżące wydatki, 

11. zwiększenia planu wydatków o kwotę 4 000,00 zł w COPOW w Bodzewie na bieżące wydatki,  
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12. zwiększenia planu wydatków o kwotę 3 166,66 zł w ZSS w Brzeziu na zakup podręczników, 

materiałów edukacyjnych i ćwiczeniowych, 

13. zmniejszenia rezerwy ogólnej o kwotę 47 100,00 zł,  

14. zmniejszenia rezerwy celowej na zadania oświatowe o kwotę 4 792,00 zł,  

15. przesunięć pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w Starostwie Powiatowym w Gostyniu, 

PCPR w Gostyniu, ZSOiZ w Krobi, DD w Gostyniu, ŚDS w Chwałkowie, PINB w Gostyniu. 

Ogółem plan wydatków zwiększa się o kwotę 222 109,66 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 5 głosów „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 

przy 3 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała Nr XLIV/308/18 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2018 r. została podjęta 

w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących 

się”. 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

 

Ad 8 h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 

2018-2028 wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. 

Poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. Zarząd na 

posiedzeniu w dniu 18 październiku 2018 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały Rady 

Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028. 

Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa” – 

uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2018 rok oraz 

zmian w załączniku nr 2 „Wykaz przedsięwzięć do WPF” 

 w przedsięwzięciu „Poprawa dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej w zakresie chorób 

będących przyczyną dezaktywacji zawodowej oraz opieki koordynowanej poprzez rozbudowę 

SPZOZ w Gostyniu” dokonuje się przesunięcia wydatków unijnych w kwocie 27 000,00 zł z roku 

2018 na rok 2020 oraz zwiększenia w roku 2018 wydatków własnych powiatu o kwotę 27 000,00 

zł. 

 dodano przedsięwzięcie „Zimowe utrzymanie dróg powiatowych na terenie Powiatu 

Gostyńskiego” w kwocie 1 499 510,88 zł (rok 2018 – 100 000,00 zł, rok 2019 – 1 399 510,88 zł). 

 

Salę posiedzeń opuścili radni Mikołaj Rogala oraz Damian Walczak 

Na sali obecnych jest 16 radnych. 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 5 głosów „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Na salę powrócił radny Damian Walczak. 

Na sali obecnych jest 17 radnych. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  
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Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” 

przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała Nr XLIV/309/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2018-2028 została podjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Ad 9) 

Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska i działalności 

kontrolnej na obszarze województwa z uwzględnieniem powiatu gostyńskiego w 2017 r. 

 

Informację przedstawił Kierownik delegatury w Lesznie Mirosław Żółtański. Poinformował, że 

stan jakości środowiska w powiecie gostyńskim jest stabilny, od wielu lat są te same problemy i od 

wielu lat jest prowadzony monitoring w zakresie jakości powietrza, jakości wód powierzchniowych 

i podziemnych, jak i promieni pola elektromagnetycznego oraz hałasu. Jakość powietrza jest 

stabilna z przekroczeniami w zakresie pyłów i benzopirenów. Tak jest nie tylko w naszym powiecie. 

Na 234 gminy w woj. wielkopolskim prawie wszystkie mają ten sam problem. Większość tych 

zanieczyszczeń ma charakter lokalny. W tym roku powstał nowy program finansowany przez rząd – 

Ciepły dom obejmujący m.in. termomodernizację i wymianę kotłów. W gminach odbyły się spotkania 

informujące. Główną rolę w tym programie ma Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, który 

będzie finansował to przedsięwzięcie. Środki na ten cel są zaplanowane na 10 lat, jest więc szansa, 

że wszyscy spełniający określone warunki, będą mogli skorzystać z pomocy. Szacuje się, że te 

pieniądze starczą na 2 mln gospodarstw pod warunkiem, że wykorzystają te finanse w całości. Na 

terenie województwa wielkopolskiego jest to 300 tys. gospodarstw, czyli praktycznie każdy, kto 

spełnia warunki, powinien móc uzyskać pieniądze. Dotacja wyniesie od 30% do 90% wartości. 

Odnosząc się do sprawy jakości wód, powiedział, że na terenie powiatu mamy wody płynące, których 

jakość jest oceniana jako zła. Ocena ta jest to wynikiem znalezienia w mięczakach i rybach 

benzopirenu i innych substancji z tym związanych. Ten sam problem występuje w całym kraju. 

Benzopiren przedostaje się do wody miedzy innymi z procesów złego spalania. Ta woda jest badana 

poniżej oczyszczalni ścieków. Przy tak niewielkich przypływach, jakie prowadzi np. rzeka Kania, siłą 

rzeczy na krótkim odcinku jakość jej nie będzie dobra. Sam proces samooczyszczania jest znacznie 

dłuższy. Zły stan wód powodują też zanieczyszczenia rolnicze wynikające z nawożenia gnojówką, 

gnojowicą czy obornikiem. Obszar rolniczy powiatu gostyńskiego, na którym prowadzona jest bardzo 

intensywna gospodarka hodowlana, niesie swoje zagrożenie. Badane są także studnie, w których 

jakość wody jest niezła. Z badań Państwowego Instytutu Geologicznego wynika, że jakość jej jest 

na poziomie 3 i 4 klasy. Wynika to z tego, że mamy takie struktury geologiczne, a nie dlatego, że 

ktoś je specjalnie zanieczyścił. W jednym miejscu jest tylko problem – w Bukownicy, gdzie jakość 

od wielu lat jest bardzo zła. Omawiając problem hałasu, poinformował, że w tym roku był on mierzony 

na ulicy Jana Pawła II i stwierdzono tam niewielkie przekroczenia. Tak jak wszędzie problemem jest 

hałas komunikacyjny.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Stanisław Dudka 

poinformował, że Komisja zaopiniowała informację pozytywnie: 2 głosy „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” podczas nieobecności 2 radnych.  

 

Radny Grzegorz Grzegorzewski zapytał, czy dochodzą do delegatury Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska w Lesznie informacje o nielegalnych składowiskach śmieci na terenie naszego 

powiatu. 

Kierownik Mirosław Żółtański odpowiedział, że boryka się z tym problem od ponad roku. Od lipca 

tego roku nowelizacją ustawy o odpadach zostały na przedsiębiorców nałożone bardzo duże 



 

13 

 

 

obowiązki, które powinny zapewnić, że z tymi odpadami będzie lepiej. Gospodarka obiegu 

zamkniętego mówi, że wszystko, co można oddać recyklingowi, ale poza spalaniem, powinno być 

w pierwszej kolejności wykorzystane. Czyli nie możemy wszystkich odpadów spalić, powinny one 

być zagospodarowane, co wiąże się z kosztami. Jakość odpadów zależy również od systemu 

selektywnej zbiórki odpadów. Drugą sprawą jest to, że od trzech lat jest zakaz składowania odpadów 

palnych. Są tą odpady, które mają wartość opałową bardzo niską. Wynika z tego, że nie wolno 

niczego, co mogłoby się zapalić, składować. Kolejny problem wynika z tego, że Chiny przestały 

odbierać odpady. To spowodowało, że w Polsce zaczęły się pojawiać odpady z Wielkiej Brytanii czy 

Niemiec. Odpady mogą leżeć tylko w dwóch miejscach: na składowisku odpadów i w miejscach 

magazynowania, na które wyraża zgodę albo Marszałek Województwa albo Starosta. Przepisy te 

obowiązywały prze 15 lat i były tak skonstruowane, że nie było wskazane, jak dużo odpadów może 

być magazynowanych na terenie, do którego przedsiębiorca ma tytuł prawny. Spowodowało to, że 

przy takim rynku wszyscy te odpady odkładają, a jedyne legalne miejsce to miejsce wyznaczone 

prze Starostę bądź Marszałka Województwa. To są, w rozumieniu prawa, odpady magazynowane. 

Starosta w jednym z powiatów cofnął zezwolenie na magazynowanie odpadów, ale dopóki to 

zezwolenie się nie uprawomocniło, to przedsiębiorca zdążył przywieźć jeszcze 50 tys. ton odpadów. 

To stanowi duży problem, który dotyczy nas wszystkich. Przy współpracy z komendantem 

Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej szybkie zezwolenia, które są na magazynowanie odpadów, 

będą opiniowane także przez Straż Pożarną. Powinno to skutkować tym, że ilości odpadów 

w miejscach magazynowania będą mniejsze.  

 

Ad 10) 

Odpowiedzi na zapytania. 

Starosta Robert Marcinkowski, odpowiadając na zapytanie radnego Lesińskiego dotyczące tego, 

dlaczego radni nie otrzymują informacji o uroczystościach, odpowiedział, że zacznie przewrotnie: 

zna takiego Burmistrza, który tak robi, że na uroczystości związane z oddaniem do użytku nowych 

inwestycji zaprasza tylko tych radnych, którzy głosowali za budżetem. Mówi, że skoro ktoś nie 

popiera inwestycji, to po co ma być potem zapraszany na jej otwarcie. Jak radni wiedzą, mają 

zupełnie inną politykę, prowadzoną ponad podziałami. Powiedział, że na pewno radny był 

zaproszony na uroczystość otwarcia szkoły w Brzeziu, a jeżeli dobrze kojarzy, z tego zaproszenia 

nie mógł skorzystać. Na otwarcie ścieżki rowerowej Krobia – Pudliszki też było zaproszenie. 

Odnosząc się do ścieżki w Nieparcie, powiedział, że Powiat nie był organizatorem tego 

przedsięwzięcia, organizowała to szkoła, która przygotowała również program artystyczny.  

Druga informacja dotyczy kwestii publikacji. Powiedział, że spotykają się z wieloma bardzo 

pozytywnymi opiniami dotyczącymi tej publikacji, która wzbudza zainteresowanie mieszkańców, bo 

ma charakter informacyjny i pokazuje to, co zostało w mijającej kadencji zrobione i co jest sukcesem 

ich wszystkich jako radnych. Jak zauważyli, są  tam zdjęcia wszystkich radnych, którzy tworzyli to 

gremium przez 4 lata. Powiedział, że w tej chwili nie jest w stanie podać dokładnych liczb. Cel był 

taki, aby ta publikacja dotarła do wszystkich domostw w powiecie gostyńskim. Jeśli radny Lesiński 

mówi, że tej publikacji nie dostał, to muszą zweryfikować, dlaczego tak było, bo akurat na terenie 

gminy Krobia umowę na usługę związaną z kolportażem podpisano z kilkoma gońcami. Konkretne, 

szczegółowe dane dotyczące umów czy kosztów z tym związanych zostaną udzielone pisemnie. 

Uważa, że pod kątem podsumowania kadencji jest to bardzo cenna publikacja. Sam, jako 

mieszkaniec Gostynia, otrzymał dwa foldery z gminy Gostyń, powiat wydał tylko jeden. Uważa, że 

mieszkańcom należała się taka informacja. Co do samego sposobu dystrybucji, ona dzięki temu, że 

nie była realizowana przez Pocztę Polską, była na pewno dużo tańsza. Na terenie gmin Krobia, 

Pępowo, Gostyń i Piaski w 100% te foldery były roznoszone przez gońców. Na terenie pozostałych 

gmin wyznaczeni zostali koordynatorzy, pracownicy Starostwa. Na terenie gminy Pogorzela był to 

Przewodniczący Rady, na terenie gminy Poniec –  Wicestarosta, a na terenie gminy Borek – Pan 

Sikora.   

Pytanie trzecie dotyczyło kwestii zobowiązań i pożyczki 1,5 mln zł dla szpitala. Starosta poprosił 
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Damiana Walczaka o wyjaśnienie kwestii pożyczki dla szpitala.  

Radny Damian Walczak powiedział, że kwestie zaliczania odpowiednich instrumentów finansowych 

do długu publicznego (dodał, że mówią w tym momencie o zadłużeniu ewentualnym powiatu 

gostyńskiego) regulują przepisy rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie szczegółowego 

sposobu klasyfikacji tytułów dłużnych zaliczanych do państwowego długu publicznego. 

Rozporządzenie to jest pochodną art. 72 ustawy o finansach publicznych. W katalogu tego 

rozporządzenia nie ma mowy o pożyczkach udzielanych przez jednostki samorządu terytorialnego. 

W żadnej sytuacji nie ma możliwości, aby kwotę wynikającą z tej pożyczki, o której mówił radny, 

zaliczyć do zadłużenia powiatu. Nie wolno tego robić, wszelkie sprawozdania, które są sporządzane, 

nie byłyby prawidłowe, gdyby ta kwota została tam wliczona.  

Starosta Robert Marcinkowski, odnosząc się do aktualnego stanu zobowiązań, powiedział, że 

konsultował ten temat z panią Skarbnik. Te sprawozdania muszą być przygotowywane na bieżąco. 

Dodał, że radni mają pełną świadomość, jak to wygląda w kontekście naszych planów. Jest to piąta 

kadencja Rady Powiatu Gostyńskiego  i to jest pierwsza kadencja, którą kończą na plusie, i to bardzo 

konkretnym, bo wynoszącym 4,2 mln zł. Bierze się to stąd, że kwota (zaznaczył, że nie mówi teraz 

dokładnie, bo musiałby sięgnąć do materiałów źródłowych) 3,4 mln zł jest wyrażona w wartości 

bezwzględnej obniżonego naszego zobowiązania w stosunku do początku kadencji. To jest fakt. 

Kwota 800 tys. to kwota, która zostanie umorzona z pożyczki na termomodernizację szpitala, a więc 

dzisiaj nie można jej de facto traktować jako zobowiązanie. Do tego, gdyby nie wspierali szpitala 

(a uważa, że szpital należy wspierać, troska o zdrowie jest ich wspólnym obowiązkiem) kwotą 

1,5 mln zł, to dzisiaj mogliby mówić nie o kwocie 4,2 mln, tylko 5,7 mln na plusie. Jego zdaniem jest 

to wielki sukces tej kadencji i tak powinni dzisiaj o tym mówić. Podkreślił, że jest to pierwsza kadencja 

powiatu gostyńskiego zakończona na plusie. Można oczywiście powiedzieć, że mogliśmy spłacić 

więcej. Przyznał, że mogliby, ale gdyby jeszcze bardziej poszli w obniżanie zobowiązań, to nie 

byłoby ani nowej szkoły w Brzeziu, termomodernizacji szpitala, nowych ścieżek, ani nowych dróg 

czy projektów społecznych, które przez te cztery lata z dużym powodzeniem wspólnymi siłami 

realizowali.  

Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że odpowiedz nie usatysfakcjonowała go do końca. Ponieważ 

jest to ostatnia sesja nie będzie tego drążył dalej. Zapytał, kto  był dystrybutorem, koordynatorem 

folderu w gminie Krobia. 

Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że jeśli dobrze kojarzy na gminę Krobia zostało 

zawartych  5 umów cywilnoprawnych na roznoszenie folderu. Dodał, że muszą sprawdzić, kto 

zajmował się dystrybucją folderów na tym terenie, gdzie mieszka radny.  

Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że pracuje z różnymi osobami  z terenu gminy Krobia i nikt 

nie dostał folderu. 

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że muszą to zweryfikować, gdyż cel był taki, aby dotarło 

to do każdego domostwa.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że również chciałby wypowiedzieć się na temat 

tego folderu, gdyż została wspomniana gmina Pogorzela i pojawiło się tu jego nazwisko. Gdy 

zapoznał się z folderem w Starostwie Powiatowym, to sam złożył propozycję, że zajmie się 

całkowicie bezinteresownie dystrybucją w gminie Pogorzela. Uznał, że ten folder doskonale promuje 

powiat gostyński i osiągnięcia Rady Powiatu Gostyńskiego w latach 2014-2018. Radny Lesiński był 

łaskaw wspomnieć, że on roznosił ten folder. Przyznał, że jakąś część tego folderu rozdał znajomym 

i sąsiadom, natomiast ogromną większość przekazał do sklepów i firm, i do dnia dzisiejszego jeszcze 

te foldery są tam dostępne dla wszystkich mieszkańców gminy Pogorzela.  

Radny Mikołaj Rogala, odnosząc się do słów Przewodniczącego, stwierdził, że widział ten folder 

i z chęcią chciał go roznosić bezpłatnie. Zapytał, dlaczego wszyscy radni nie zobaczyli tego folderu 

wcześniej. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że przypadkiem zauważył folder, będąc 

w Starostwie.  

Radny Mikołaj Rogala stwierdził, że dziwnym trafem zauważył go przypadkiem, biorąc pod uwagę 
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okres, jaki teraz jest. Nie mówi, o jaki chodzi wprost, ale każdy wie, o co chodzi. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama zasugerował, aby mówić wprost. 

Radny Mikołaj Rogala powiedział, że jest okres wyborczym. W momencie okresu wyborczego 

niektórzy radni, którzy również będą startować w najbliższych wyborach chodzą, pozostali nie. 

Powiedział, że nie do końca to rozumie.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama zaapelował, aby mówić wprost, bo  prawda jest 

najważniejsza. Zwracając się do radnego Rogali, zapytał, jak sobie wyobraża, aby folder pokazujący 

wszystkie inwestycje wykonane w Powiecie Gostyńskim, sygnowany tak naprawdę nazwiskami 

wszystkich radnych (dodał, że w folderze pojawiły się nazwiska wszystkich radnych) mógł być 

wykorzystany w kampanii wyborczej. Powiedział, że on tego nie rozumie. Dla niego tego typu 

przypuszczenie jest nielogiczne.  

Radny Mikołaj Rogala powiedział, że nie przypuszcza, tylko zadaje pytanie. Kwestia jest wg niego 

bardzo prosta. Folder można było wydać znacznie wcześniej i również podsumowałby całość 

działania tej kadencji. Został wydany w okresie, który jego zdaniem, jest trochę niesmaczny. Dodał, 

że jest to tylko jego zdanie.  

Radny Damian Walczak powiedział, że dziwnie będzie się czuł, zwracając się do kolegi z pracy 

„Pan radny”, ale myśli, że takie są okoliczności. Chce wyjaśnić, że rzeczywiście, tak jak powiedział 

Starosta, na terenie gminy Krobia pięć osób zupełnie nie związanych w żaden sposób z żadnym 

komitetem, z żadną kampanią, te foldery roznosiło. Być może jeszcze na osiedle, na którym mieszka 

radny, te osoby nie dotarły. Może radny nie wie, może nie rozmawiali na ten temat, ale koledzy 

radnego z jego biura, czy biura obok, te foldery roznosili. Myśli, że mogą sobie to jutro rano wyjaśnić. 

Jest przekonany, że jeśli nie dotarły, to być może dzisiaj lub jutro to się stanie.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że ma jeszcze refleksję, gdyż ta dyskusja zrodziła 

się na niwie takiego przekonania, że w okresie przedwyborczym wszystko kręci się wokół kampanii 

wyborczej. Chyba tak nie mogą rozumować, bo w końcu musieliby się bać wyjść na ulicę czy 

normalnie funkcjonować, bo znajdą się osoby, które powiedzą, że robią to w ramach kampanii 

wyborczej, Dodał, że nie można przesadzać z tymi oskarżeniami o jakąś promocję przedwyborczą.  

Starosta Robert Marcinkowski, zwracając się do radnego Rogali, powiedział, że jako radny 

z terenu gminy Gostyń nie rozniósł ani jednego folderu, dlatego, że na terenie Gostynia wszystkie 

foldery zostały dostarczone przez gońca. Co do samego terminu, to jako mieszkaniec Gostynia 

dostał dwa foldery podsumowujące kadencje ze strony ratusza i one były wydane też w stosunkowo 

niedawnym terminie. Dodał, że jego to nie raziło, nie wie czy radnego Rogalę to razi, ale tak jak 

mówił Przewodniczący, nie można wszystkiego zwalać na karby kampanii wyborczej. Jako radni są 

winni mieszkańcom informację. To są zdjęcia, które znaczą więcej niż tysiące słów, z bardzo krótkimi 

informacjami, z krótkim wstępem i także, co ważne, fotografią wszystkich radnych. Jego zdaniem 

ma to swoją wartość.  

Radny Ireneusz Lesiński, zwracając się do radnego Walczaka, powiedział, że nie wie, czy do domu 

radnego folder dotarł. Jego osiedle jest duże. Na sali z gminy Krobia jest też pan Józef, nie wie, czy 

też dostał. Można się spytać panów dyrektorów, którzy dzisiaj tutaj są na sali, czy dostali, bo jego 

zdaniem nie. 

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że dyrektor Perdon mówi, iż dostał.  

Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że po znajomości może w biurze. Dodał, że cieszy się, że 

coś takiego zostało wydane, można to oceniać w dobry lub zły sposób. Najbardziej niepokoi go to, 

że jeżeli daje się jednemu radnemu do roznoszenia, czy nawet do pokazania rodzinie, to dlaczego 

pozostali radni nie mają takiej możliwości. To jego zdaniem jest takie nieuczciwe.  

 

Ad 11) 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

Radny Zbigniew Kulak powiedział, że ma nadzieję, iż nowy Statut, który przyjęli już obowiązuje (tu 

otrzymał odpowiedź, że jeszcze nie). Powiedział, że z dużym prawdopodobieństwem, ale bez 

pewności, niniejsze oświadczenie będzie prawdopodobnie jego ostatnim wystąpieniem w roli 
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czynnego polityka. Kończąc kadencję, która rozpoczęła się od złamania dobrych obyczajów 

i wykluczeniem przedstawiciela klubu SLD Lewica Razem z prezydium rady, mimo iż wcześniej ich 

Klub uszanował wynik wyborów i poparł na stanowisko przewodniczącego rady przedstawiciela 

największego klubu. Potem wielokrotnie dochodziło do personalnych ataków na niego, za słowa 

prawdy, edukowania Starosty w podstawowych nawet sprawach, jak szacunek do adresata pism 

wyrażany składaniem osobistego podpisu czy uwzględnianiem faktu, że radni poza nazwiskiem 

mają też imiona. Nie zapomni zablokowania przez Radę wniosku o skontrolowanie prawidłowości 

rozliczeń delegacji wszystkich pracowników starostwa, mimo jednomyślnie podjętego wniosku w tej 

sprawie przez Komisję Rewizyjną. Nie zapomni odmowy udostępnienia opozycji choć połowy jednej 

strony w każdym numerze, w efekcie skrajnie propagandowego periodyku "Fakty Powiatowe". Nie 

zapomni sesji, na której Starosta miał wcześniej przygotowane atakujące go personalnie przeźrocza 

i pod bardzo wątpliwym pretekstem ośmielił się je zaprezentować. Nie zapomni tylko tych dwóch 

okoliczności, kiedy niechęć w stosunku do jego osoby była wygaszona. To wielogodzinne obrady 

Komisji Konkursowej wybierającej nowego dyrektora szpitala i prace Komisji Statutowej w ostatnich 

tygodniach. To trochę skromnie, jak na cztery lata. Starosta Robert Marcinkowski podsumowuje 

kończącą kadencję jako pasmo wyłącznie jego sukcesów, robi to, pozując do zdjęcia na tle 

zmodernizowanego obiektu sportowego  z którym, zdaje się, nie miał nic wspólnego. W tym 

wywiadzie powtarza słowa o pokorze i szacunku do opozycji, o dążeniu do kompromisu. Pusta 

i przesycona fałszem autopromocja, bo jak było, pamiętają. O udziale dzieci w filmiku wyborczym 

pana Roberta Marcinkowskiego zamilczy przez szacunek dla dzieci. Kadencja kończy się 

rozbudową szpitala tylko w wersji papierowej, kompromitacją na szczęście sztandarowego pomysłu 

Starosty na PPP,  powstrzymanej w ostatniej chwili próbą podstępnego wyeliminowania 

przedstawiciela związku zawodowego szpitala z udziału w pracach rady społecznej – niedawno. 

Prawdopodobnie tylko spadkobiercy ziemian z Chwałkowa mogą czuć satysfakcję z tej kadencji. 

W ciągu 10 lat praktycznie podwoją wartość  posiadanego przez nich majątku. Pan Robert 

Marcinkowski obiecuje we wspomnianym wywiadzie, że po wyborach stworzy kompromis ponad 

podziałami. Czyżby jednak się czegoś w tej kadencji nauczył. Odczuwa ulgę, że to już ich ostatni 

kontakt w tych rolach. 

 

Ad 12) 

Wolne głosy. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował o analizach majątkowych dokonanych przez 

Starostę oraz niego samego.  

Treści analiz stanowią załączniki 4 i 5 do protokołu. 

Ponadto poinformował, że wpłynęła uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez Zarząd Powiatu informacji o przebiegu wykonania 

budżetu za I półrocze 2018 r. Opinia jest pozytywna, została przesłana radnym pocztą elektroniczną. 

Wpłynął również program naprawczy Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej 

w Gostyniu.  

 

Radny Damian Walczak poinformował, że chciał w kilku słowach powiedzieć o temacie niezwykle 

ważnym, bardzo interesującym mieszkańców powiatu, dotyczącym dróg powiatowych, ale myśli, że 

skróci tą wypowiedź i o tym za chwilę. Nie może pozostawić bez komentarza tego, co powiedział 

radny, a podkreślmy – senator Kulak. Zwracając się do radnego Kulaka, powiedział, że jego zdaniem 

człowiek z takim dorobkiem politycznym – myśli, że nikt takiego dorobku politycznego na terenie 

naszego powiatu, jak radny Kulak, nie ma, to budzi szacunek. Był on przez wiele lat senatorem, 

ambasadorem, samorządowcem. Jeśli rzeczywiście tak jest, że radny żegna się dzisiaj ze swoją 

karierą polityczną, to myśli, że słabo trochę robi z siebie status ofiary po tych czterech ostatnich 

latach. Powiedział, że żałuje, bo kiedy cztery lata temu uzyskał mandat radnego, wiedział, że również 

radny Kulak z tak dobrym wynikiem ten mandat uzyskał. Cieszył się nawet na to spotkanie z radnym, 

bo myślał, że będzie miał przyjemność obcowania z człowiekiem właśnie o dużym dorobku 
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politycznym. Trochę się zawiódł, natomiast dzisiejsze wystąpienie radnego, które było potokiem 

przeczytanych wcześniej przygotowanych słów, uważa, że było to nie na miejscu. Dodał, iż szkoda, 

że tak się stało. Chciałby odnieść się tylko do trzech takich rzeczy, które radny poruszył. Pierwsze 

dotyczy sprawy spadkobierców DPS-u w Chwałkowie. Trochę obraźliwie radny mówi, mówiąc 

o potomkach ziemian – o ile dobrze powtarza. Szkoda, że radny wcześniej nie zainteresował się, 

jak wyglądała geneza tej sytuacji. To jest pochodna pewnych decyzji, których nie podejmował 

Starosta, a które były podjęte, kiedy radny Kulak miał na to jakiś wpływ, bo był wtedy 

parlamentarzystą. Niestety, wówczas konkretnych decyzji ktoś nie podjął. Dzisiaj powiat, nasi 

mieszkańcy za to płacą. Płacą za to w pewien sposób również mieszkańcy Domu Pomocy 

Społecznej w Chwałkowie. Pytając, czy szło zrobić cos więcej w tej sprawie, powiedział, że zawsze 

można było zrobić coś innego, ale nie wie, czy coś więcej. Jego zdaniem dzisiaj mieszkańcy są 

w miarę spokojni, pracownicy czują się bezpieczni, bo mają pracę, a co będzie dalej to zobaczą. 

Drugi temat dotyczy partnerstwa publiczno-prywatnego. Starosta jako jedyny samorządowiec 

w kraju, jeśli chodzi o organ powiatu, podjął takie wyzwanie i spróbował. Na ten moment (i to też nie 

z jego winy, ani z winy któregokolwiek z radnych) to zadanie nie może być realizowane. Patrząc na 

koniunkturę na rynku, nikt rozsądny – a Starosta jest człowiekiem bardzo rozsądnym i racjonalnym 

– nie podjąłby innej decyzji niż taka, jaka miała miejsce. To nie jest temat na tą sesję. Wyraził 

nadzieję, że radny będzie się cieszył, jeśli być może za parę lat, w ramach partnerstwa publiczno-

prywatnego, wyremontują kilka dróg. Powiedział, że on sam będzie dopingował. Nie wie oczywiście, 

czy będzie radnym kolejnej kadencji, ale jeśli tak, to na pewno będzie Zarząd i Starostę w tym 

wspierał. Dodał, że miał więcej powiedzieć, ale to już nie jest czas. Żałuje, ta polityczna przygoda 

już się kończy. W kliku zdaniach chciałby tez odnieść się do kampanii wyborczej, która obecnie trwa 

i która, niestety, przez niektórych wykorzystywana jest (nie przez osoby będące na tej sali) również 

z pokrzywdzeniem dla nich wszystkich. Spotyka się z takimi głosami, zarzutami, że w minionej 

kadencji powiat wywierał szantaż na gminy i zmuszał je do współpracy. Nie wie, czy ktoś z obecnych 

ma takie zdanie, nie wie, czy najbardziej kompetentny w sprawie dróg człowiek na tej sali pan 

Grzegorz Mayer też tak myśli, ale wierzy głęboko, że nie. Wszyscy dobrze wiedzą, że gdyby nie 

partnerstwo i współpraca powiatu z gminami, nie mieliby w tej kadencji takich wyników, jeśli chodzi 

o modernizację dróg powiatowych. Oczywiście chciałoby się więcej. Mamy prawie 490 km dróg. 

Dysponujemy budżetem powiatu w wysokości niespełna (są to dane z grudnia, kiedy uchwalali 

budżet) 80 mln. Dla przykładu siedem gmin naszego powiatu ma budżet w wysokości 325 mln zł, 

a więc 4,5 razy więcej. Wszystkie drogi gminne na terenie powiatu to ok. 600 km. Jeśli ktoś dzisiaj 

obiecuje złote góry i mówi, że ma świetny pomysł na zarządzanie drogami powiatowymi i że powiat 

będzie to robił sam, to nie mówi prawdy, chyba  że liczy, iż te drogi wyremontuje za 70 albo 90 lat. 

Nawet przy skutecznym pozyskiwaniu środków zewnętrznych, co miało miejsce w poprzedniej 

kadencji, inaczej tego nie jest w stanie zrobić. To, że niektórzy uważają to za jakąś porażkę, powód 

do wstydu, uważa akurat za powód do dumy, że udało się wspólnie doprowadzić do tego 

partnerstwa, dobrej współpracy z większością gmin. W tym miejscu należy podziękować wójtom, 

burmistrzom, radnym (ma tu akurat możliwość podziękowania radnym Rady Miejskiej Krobi, którzy 

na tej sali są), że oni nie kierowali się jakimiś politycznymi przesłankami, ale odpowiedzialnością za 

swoich mieszkańców, że wsłuchiwali się w głos mieszkańców i wiedzieli, że ta pomoc finansowa jest 

po prostu z korzyścią dla nich samych.  

Radny Aleksander Dolczewski podziękował za możliwość przebywania w tak zacnym gronie 

kolegów i koleżanek radnych, Starosty, pracowników Starostwa. Bardzo miło to wspomina, 

a zdobyte doświadczenie wykorzysta w pracy zawodowej. Cieszy się, że mógł tu być. Zawsze starał 

się być odpowiedzialnym. Powiedział, że chciałby przeprosić, jeśli czasami swoim nietaktem obraził 

kogoś. Dalej chce być z radnymi, spotykać się. Podziękował za cztery lata współpracy. 

Starosta Robert Marcinkowski podziękował radnemu Dolczewskiemu za to, że rozstaje się z tą 

Radą z klasą, której niektórym na tej sali zabrakło. Trochę się dziwi Przewodniczącemu, że nie 

przerwał monologu radnego Zbigniewa Kulaka, ponieważ był to brutalny atak i czarna kampania 

wyborcza prowadzona na tej sali. Powiedział, że nie zapomni radnemu tego, co wyrządził mu 
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osobiście i jego rodzinie. Nie zapomni radnemu sprawy "Zenona", ukrywania się pod anonimowymi 

komentarzami, do których nikt się nie przyznał i kłamania w tych komentarzach. Cieszy się, że ta 

kadencja się kończy, bo spodziewał się, że radny jako senator, człowiek z tak dużym dorobkiem 

politycznym, będzie mógł wnieść do niej wiele dobrego. Poza polityczną agresją, atakami 

i obrażaniem, w jego przekonaniu nie spotkali się z wieloma aspektami merytorycznymi. Dodał, że 

poda tylko dwa przykłady. Radny zarzucał obecnej koalicji, że nie dopuściła ich do prezydium Rady. 

W latach 2002-2006 w prezydium Rady nie było żadnego przedstawiciela największego Klubu, jakim 

było SKW. To Państwo rozpoczęli te praktyki i niestety dzisiaj trudno merytorycznie oceniać to, co 

przed chwilą powiedział. W temacie partnerstwa publiczno-prywatnego odnalazł właśnie cytat 

z lidera partii radnego, Leszka Millera, który w 2013 r. powiedział: „Uwolnimy partnerstwo publiczno-

prywatne, uprościmy procedury jego stosowania w samorządach”. Dzisiaj, stosując narzędzie 

politycznej debaty i brutalnego ataku, radny wytyka samorządowcom, że podejmują próby 

realizowania ambitnych projektów. Jednocześnie radny w ogóle nie odnosi się do tego, co jest 

niewątpliwym sukcesem tej Rady, a więc obniżenie zadłużenia, realizację inwestycji, pozyskanie 

środków unijnych. Nie określa tej kadencji jako pasma sukcesów, bo jest wiele rzeczy, które muszą 

jeszcze wspólnie zrobić. Jest wiele zadań przed nimi, ale chociażby w kontekście spadkobierców – 

tak jak powiedział radny Walczak – radny Kulak był w ekipie, która dzisiaj zgotowała nam ten los. 

Znaleźli rozwiązanie, uratowali Dom, uratowali mieszkańców i uratowali pracowników. Mało tego, 

nie narazili powiat na straty. Dzisiaj to, co płacą w formie dzierżawy, jest rekompensowane 

powiatowi. Jest to dobre rozwiązanie finansowe, a przede wszystkim pozwalające funkcjonować 

temu Domowi. Kończy się ta kadencja, a lider partii radnego Kulaka mówił, że prawdziwego 

mężczyzną poznaję się nie po tym, jak zaczyna, ale po tym, jak kończy. Zwracając się do radnego 

Kulaka, powiedział, że kończy on w fatalnym stylu, ale mimo wszystko, za to, co było dobre, za te 

dyskusje, które miały charakter merytoryczny, chciałby mu dzisiaj podziękować. Zadeklarował, że 

na zakończenie tej kadencji poda radnemu rękę. Dodał, że nie wie, jak zachowa się radny.  

Radna Magdalena Smektała, zwracając się do radnych, powiedziała, aby darowali sobie te 

uszczypliwości. Zapomnieli, że zostali wybrani przez wyborców i dla nich pracują. Jej zdaniem przez 

te cztery lata ich utarczki słowne i ataki znudziły już wszystkich. Dlatego byłoby w dobrym tonie, aby 

na koniec tej Rady Panowie podali sobie ręce na zgodę i zapomnieli to, co złe, a pamiętali tylko te 

dobre rzeczy, które ich jako Radę powinny jednoczyć dla dobra mieszkańców. Podziękowała za 

współpracę radnej Dorocie Kaźmierczak oraz kolegom radnym, koleżankom z Biura Rady, 

pracownikom, naczelnikom, dyrektorom jednostek podległych. Życzyła wszystkim sukcesów 

w wyborach, dodając, że trzyma za wszystkich kciuki, ponad podziałami.  

Radny Zdzisław Kowalczyk powiedział, że kończy współpracę z samorządem. W samorządzie jest  

28 lat, od samego początku. Stawał w wyborach siedem razy, co wcale nie jest takie proste. Zawsze 

miał takie szczęście, że je wygrywał. Jest tu na tej sali ostatni raz, bo już na pewno więcej nie będzie, 

nie widzi powodów. Dwanaście lat był członkiem tej Rady. Podziękował Starostom: pani Palce, panu 

Pospieszyńskiemu i panu  Marcinkowskiemu, dotychczasowym Zarządom oraz wszystkim radnym. 

Współpraca to nie tylko radni, ale także przygotowania do sesji i za to dziękuje wszystkim, którzy do 

tego się przyczyniali. Najwięcej spraw referował pan Smektała. Przez radną Smektałę było 

wymienione już Biura Rady, on również serdecznie dziękuje. Przeprosił za wszelkie jego 

niedociągnięcia podczas kontroli. Na zakończenie życzył wszystkim szczęścia, a tym, którzy startują 

w wyborach, ich wygrania. Dodał, że on już nie startuje, bo mógłby przegrać ze swoim wnukiem.  

Radny Zbigniew Kulak przypomniał, że postawił pytanie, czy statut już obowiązuje. Jako jeden ze 

swoich sukcesów uważa zapis w statucie, który będzie od kolejnej kadencji obowiązywał, że nad 

oświadczeniami nie przeprowadza się debaty. Kosztowało go to parę godzi przekonywania, ale 

w końcu zgodzili się, aby tak to właśnie zapisać. Oświadczenie, następne oświadczenie, a nie takie 

dyskusje, jak w tej chwili, z osobistymi, najtrudniejszymi zarzutami. Ponadto, zwracając się do 

Starosty, powiedział, aby prześledzić, że jego rola parlamentarzysty czyli ustawodawcy zakończyła 

się w 2005 roku. W związku z tym te obciążenia, które próbuje Starosta wrzucić mu na plecy, nie są 

za jego aktywności parlamentarnej. W 2005 roku ostatni raz był w Parlamencie, biorąc udział 
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w głosowaniu. Liderem jego ugrupowania, z którym sympatyzuje, ale do którego nie należy od 

2005 r., jest pan Włodzimierz Czarzasty, i odwoływanie się gdzieś, do jakichś minionych liderów też 

jest nietaktowne w dalszym ciągu i go trochę obraża. Przypomniał, że w 2005 r. właśnie otrzymywał 

nominację ambasadorską.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że powróci do podziękowań. Odczytał list 

Komendanta Powiatowego Policji Piotra Goryni. Następnie podziękował za czteroletnią współpracę 

i zaangażowanie, przede wszystkim radnym, Zarządowi Powiatu Gostyńskiego na czele ze Starostą, 

wszystkim pracownikom Starostwa, dyrektorom, komendantom, innym przedstawicielom jednostek 

powiatowych, a także tym wszystkim osobom, które uczestniczyły w różnym charakterze w sesjach 

Rady Powiatu. Dzięki wspólnemu wysiłkowi i wyzwolonej energii, ten czteroletni okres był bardzo 

owocny dla powiatu gostyńskiego, o czym była już tutaj mowa, zarówno pod względem 

inwestycyjnym, jak i na niwie ważnych działań społecznych. Myśli, że nie zmarnowali tego czasu, 

wykonując kawał dobrej roboty dla naszej małej Ojczyzny. Tytułem pewnego podsumowania 

działalności Rady Powiatu Gostyńskiego powiedział, że obradowali na 44 sesjach, łącznie podjęli 

podczas tych obrad 372 uchwały, ponadto Rada Powiatu wystąpiła z trzema apelami i zajęła trzy 

stanowiska, w tym stanowisko kurtuazyjne i patriotyczne, które zostało przyjęte na ostatniej sesji 

z okazji obchodzonych w bieżącym roku jubileuszy. Podziękował wszystkim za pracę i współpracę 

z nim jako Przewodniczącym Rady Powiatu Gostyńskiego. Szczególne podziękowania złożył 

Wiceprzewodniczącym Rady, czyli pani Magdalenie Smektale i panu Krzysztofowi Deutschowi, 

a także wszystkim przewodniczącym komisji. Podziękował również pani Elżbiecie Mikstackiej i pani 

Joannie Bilińskiej z Biura Rady za bardzo duży wysiłek włożony w obsługę kancelaryjną Rady, bo 

panie wzięły na siebie trud tworzenia różnych pism, pisania protokołów. Wszystkim podziękował za 

współpracę i okazaną życzliwość. Życzył pomyślności w życiu prywatnym i zawodowym. 

Poinformował, że na zakończenie wspólnie z panem Starostą wręczą radnym podziękowania.  

 

Ad 13) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Alfred Siama zamknął XLIV sesję Rady 

Powiatu Gostyńskiego o godz. 18:25 
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